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Potřetí v tomto roce si vám dovoluji poslat informace, 
co se děje a bude dít v Čejkovicích, co nás trápí a s čím 
jsme naopak spokojeni.
Čas dovolených a načerpání nových sil je již neodvratně 

za námi a už i podle počasí je zřejmé, že přichází podzim. 
Ten je v našich zeměpisných šířkách spojen se sklizní 
zemědělských produktů. Pro návštěvníky Čejkovic je to 
spíše spojeno s burčákem a pro některé z nich se sklizní 
hroznů ve vinicích. Letošní vinařský rok bude velmi 
specifi cký a vína letošního ročníku budou jistě ovlivněna 
teplým počasím bez srážek. 

V předcházejícím období se konalo několik kulturních 
akcí, kde určitě mezi vydařené patřily Žňa našich před-
ků, které si do svého programu zařadila Česká televize, 
nelze opomenout tradiční Krojované hody, které tak jako 
každý rok „pozvedly“ minimálně polovinu Čejkovjáků 
(jednu polovinu jak to bylo krásné a druhou polovinu jak 
to bylo daleko a dlouho slyšet). Zarážání hory proběhlo 
díky počasí v komorním duchu a podobně dopadla akce 
Masaryk 80. Na vzpomínkovou akci k 80. výročí T. G. M. 
byla obnovena expozice v Masarykově domečku a bylo 
cílem společně s kulturním programem zviditelnit nové 
uspořádání v expozici, ukázat nové panely s dobovými 
fotografi emi a audiovizuální podbarvení celé prohlídky. 
Člověk míní a čas mění. Ještě ráno se zdálo, že náš plán 
udělat celou akci na sokolském hřišti před domkem 
T. G. M. bude možný, ale déšť, po kterém jsme celé 
prázdniny volali, nás zahnal pod střechu Orlovny. Naše 
obavy, že díky špatnému počasí lidé nepřijdou, byly 
zbytečné a velmi mile nás překvapila účast domácích 
i přespolních návštěvníků. Celé odpoledne bylo věnováno 
památce T. G. Masaryka a také pohodovým kulturním zá-
žitkem. Bylo příjemné pozorovat zájem všech návštěvníků 
i vystupujících.

Nemůžu opomenout sportovní výkon mého jmenovce, 
Pavla Novotného, který se nám ve zdraví a v pořádku 
vrátil z daleké cyklistické pouti na Nord Kapp. Úctyhodná 
dávka více než 7 tisíc kilometru na téměř historickém kole 
Liberta a nejsevernější cíl našeho kontinentu byl dosažen. 
Děkujeme za reprezentaci a blahopřejeme.

Ze stavebních věcí, které jsou již minulostí, stojí za 
povšimnutí výměna plechového plotu u sběrného dvora 
za drátěný, který otevřel celkový výhled na sběrný dvůr. 
Taky zpříjemnil příjezd do Čejkovic. V Chalupách došlo 
k opravě kanalizační stoky a předláždění komunikace 
nad kanalizací. 

Největší, nejdražší a nejviditelnější investicí byla po-
kládka a obnova asfaltových povrchů na ulicích Příhon 
a Pod Novosády. Obě akce probíhaly současně a výsledek 
ocení nejenom vlastníci sklepů v těchto uličkách, ale 
i návštěvníci a zejména cykloturisté, kteří hojně tyto 
ulice využívají. 

Na hřbitově probíhá obnova chodníčků mezi hroby. 
Zde chceme řešit vsakování vody a srovnání propadů 
mezi hroby. Nejdříve jsme chtěli vyměnit jen ty nejhorší, 
ale postupem se z těch lepších chodníčků stávají ty horší, 
a tak jsme dospěli k rozhodnutí vyměnit postupně všech-
ny chodníčky. Jedinou otázkou je počasí a nadcházející 
zima. Podle počasí budeme pokračovat, a co nestihneme 
v letošním roce, doženeme v příštím roce. Současně pro-
bíhá II. a III. etapa obnovy zámecké zdi. Pokračujeme ve 
výstavbě dalších dvou částí ohradní zámecké zdi v zadní 
části zahrady. Chtěli bychom dořešit pohledovou část 
ohradní zdi ze strany ulice Příhon a cesty na Mlaty, kudy 
prochází spousta návštěvníků vinných sklepů a návštěv-
níků Sonnentoru. 

Těsně před hody se nám podařilo vybudovat nové 
veřejné osvětlení na ulici Městečko. Došlo k vybudování 
světelných bodů přímo u komunikace a tím byla nahraze-
na původní světla umístěná na rodinných domech, která 
osvětlovala spíše okna těchto domů a jen z části komu-
nikaci. Nové osvětlení pomůže k bezpečnosti v nočních 
hodinách a umožní také využití komunikace podél potoka 
v nočních hodinách pro bruslaře a další sportovce.

To, co nás v poslední době hodně trápí, je bezohlednost 
některých našich spoluobčanů a fi rem. Začínají se obje-
vovat problémy na čistírně odpadních vod, kde sezonní 
zatížení signalizuje maximální hranici a hrozí, že čistírna 
bude mít problémy se svým provozem. Proto obec při-
stoupí k sledování toho, kdo a hlavně co do kanalizace 
vypouští, a bude postupovat v souladu s legislativou 
a Kanalizačním řádem.

O plašících dělech a jejich nočním provozu jsme se již 
zmiňovali několikráte. Bezvýsledně. 

Další oblastí, která nás trápí, a přesto je tento problém 
téměř neviditelný, je nepořádek u sběrných zvonů. Nevi-
ditelný je proto, že obecní pracovníci téměř každé ráno 
objíždí sběrná hnízda, aby uklidili to, co se tam přes noc 
objeví a co tam nepatří. Víme, že sběrné zvony nám mnoho 
parády v obci nenadělají, ale přesto jsou důležité pro drob-
ný sběr tříděného odpadu. Záměrem bylo „podstrčit“ tato 
sběrná místa tam, kde je pohyb našich občanů, aby mohli 
pohodlně vytřídit odpad. V žádném případě tyto nádoby 
nejsou určeny pro to, aby zde zastavilo auto a vyskládalo 
zde půl palety prázdných lahví nebo ke zvonu položil 

AUTOR: Ing. Pavel Novotný, starosta obce

SLOVO STAROSTY

Čas radosti
veselosti

Obec Čejkovice vás srdečně zve 
na předvánoční koncert

v sobotu 16.12. 2017
Kulturní zařízení

Zemědělské a.s. Čejkovice
začátek v 18 hodin
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Martin Novák band & Štěpánští koledníci
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  Jana Otáhalová
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Předprodej vstupenek: OÚ Čejkovice
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          FB: Obec ČejkoviceWeb: www.cejkovice.cz 
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HLÁSIT NEBO NEHLÁSIT, TO JE OČ TU BĚŽÍ!

Dobrý den, pane starosto, 
obracím se na Vás s prosbou, po dnešním hlášení místního rozhlasu, v lokalitě ulice xxx i po celé 

obci, o prověření zdravotní únosnosti tohoto nadměrně hlučného informačního zařízení obce Čejkovice. 
Domnívám se, stejně jako další obyvatelé, že hlasitost hlášení je předimenzována na zdraví poškozující 

hlučnost Přijďte si prosím hlášení osobně poslechnout, eventuelně, prosím, nechejte změřit intenzitu 
hluku pracovníky hygienické stanice. Opravdu se hlášení nedá poslouchat bez poškození sluchu. Možná 
by stálo za to, udělat statistiku, kolik občanů obce je postiženo hluchotou a kolik jich bude důsledkem 
nadměrného hluku brzy hluchých. 

Jen maličkost - je v době 3.tisícetí, IT technologií nutné, takto neúnosnou hlasitostí hlášení občany 
doslova 2x DENNĚ terorizovat, když jsou veškeré informace dostupné na www stránkách obce? Nesta-
čilo by tento pozůstatek dob minulých používat max. 1x denně? Nejlépe s min. signálem, znělkou, bez 
vyhrávání hudby. Tato hudební produkce předimenzovaná, s mixáží hluku aut, traktorů, je to vskutku 
ideální prostředí pro život, agroturistiku? Zlaté víkendy, kdy je tento nástroj hlukového teroru v klidu... 

Cizí návštěvníci obce jen udiveně kroutí hlavou, jak je něco takového v dnešní době ještě možné? 
Zdraví Vás xxx

nepotřebný skleněný demižon či tabuli nepotřebného skla. 
Tyto velké věci anebo velké množství lahví patří na sběrný 
dvůr, kde máme automobilové kontejnery právě pro tyto 
případy. Odložené věci mimo sběrné zvony neuklízí sběr-
ná fi rma, ale naši pracovníci. Zeptejte se lidí, kteří bydlí 
v okolí sběrných míst, jak jsou někteří občané bezohlední 
a lhostejní. To ještě nemluvím o jiných druzích odpadů, 
nacpaných do zvonů na třídění. Často reaguji na připo-
mínky plných zvonů a požadavek na jejich mimořádné 
vyvezení. Systém vývozu má své termíny a nedokážeme 
zajistit vývoz mimo pravidelné vývozy. Proto apeluji 
na všechny z vás, aby si každý uvědomil rozdíl, k čemu 
slouží sběrná nádoba v obci a k čemu máme sběrný dvůr.

S tříděním souvisí další fenomén, že některé domácnosti 
patrně využívají bezezbytkové třídění domácího odpadu. 
V naší rodině třídíme hodně, papír, sklo, plasty, folie, pet 
lahve a další, ale na konci zbude vždy něco do popelnice, 
na kterou musíme nalepit štítek. Jsou však mezi námi 
i rodiny, které nepotřebují za celý rok vývoz popelnice. 
Skutečně vše vytřídí? Pak by se ale nemělo stávat, že 
spousta komunálního odpadu se objevuje právě ve sběr-

ných zvonech, nebo při cestě na první autobus nebo do 
Jednoty vezmou igelitku odpadu a nacpou jí do obecních 
košů (on to někdo vyveze). Touto cestou vzkazuji všem 
super třídičům, aby se nad sebou zamysleli a sáhli si do 
svého svědomí.

Z toho, co nás čeká a co připravujeme, stojí za zmínku 
předvánoční koncert Štěpánských koledníků, který se 
uskuteční v sobotu 16. prosince 2017 v kulturním domě 
Zemědělské a. s. Všichni jste srdečně zváni a věřím, že 
tento koncert přispěje k vánoční atmosféře. Hned násle-
dující den, v neděli 17. prosince 2017, můžete navštívit 
I. Vánoční trhy, kdy od dopoledních hodin budou v centru 
obce typické vánoční stánky s různým zbožím a dobro-
tami. Součástí bude odpolední koncert dechové hudby 
Mutěňané – Čejkovjané v Orlovně a v 16 hodin každoroční 
zpívání u stromečku spojené s jeho rozsvícením. Tradičně 
se bude podávat svařené víno, čaj a moučník. Věřím, že 
obě akce v hojném počtu podpoříte.

Přeji Vám v tomto podzimním čase hodně optimismu, 
hodně sluníčka v duši a dostatek energie na zvládnutí 
hospodářského roku. 

Souhlasím s níže uvedeným ná-
zorem. Spousta občanů chodí na 
noční směny a potřebují se dopoledne 

vyspat. Nejhorší situace je v pátek, 
kdy hraje rozhlas i o půl dvanácté. 
Kombinace rozhlasu, sousedových 
psů a dětského hřiště vedle chalupy je 
pro spícího člověka neúnosná. Zaplať 

pánbůh za odstranění alespoň jednoho 
rušivého elementu.

Velmi správný názor.

Hlučné to opravdu je, myslím, že 
by stačilo ubrat na hlasitosti a hlášení 
jedenkrát denně. To je můj názor. 

Podle mě to psala nějaká osoba 
v letech mezi 23 a 33 rokem - nějaká 
dospívající osoba, která si myslí, že 
něco změní, jinak řečeno - nudí se.

Nevěřím tomu, že by to psal ně-
kdo starší např. 40 let a ozval se až 
po tolika letech hlášení pod okny. 
Kdyby se radši tato osoba zapojila 
do „jiného aktivní dění“ a přišla 
s něčím přínosným pro obec, ne jen 
se stížnostmi. Další možnost, že tato 
osoba chodí buď na noční, nebo každý 
večer fl ámuje, proto následně potře-
buje dospávat, nebo je to milionář/
ka a čas je pro něj pouze relativní, 
protože si nedokážu představit, že 
někdo spí ještě během obou hlášení 
- píšu záměrně toto sloveso, protože 
věřím, že při jiné činnosti to snad 
člověku ani vadit NEMŮŽE. Myslím 
si, že hlášení k obci patří, je to milé, 
autentické k vesnici a těch 5 minut 
2x denně (kdybych byl doma) rád 
snesu. Je pravda, že je 21. století, ale 
např. moje babička rozhlas poslouchá 
každý den a věřím, že je to pro ni 
svým způsobem i sociální začlenění, 
protože když vyjde před ten barák, 
vždy se s někým zapovídá a to i ti 
starší lidé potřebují. Rádi si i poslech-
nou pár informací z obce, v které žijí 
určitě déle, než já a Ty...dá se říct, že 
se podíleli i na jejím vzniku - zaslouží 
si vědět, kdy je ples, co se prodává 
pod „májú“ a kam může např. jejich 
vnučka nastoupit do práce.

Jednou jsem byl dokonce první 
středu v měsíci na Václavském ná-
městí v Praze a zkouška sirén, která 
tam právě probíhala, byla nesnesitel-
ná, dokonce ji také předcházelo cca 
10 min. hlášení v anglickém jazyce, 
že teprve nastane zkouška sirén. Je to 
možná nesrovnatelné, ale v určitém 
pohledu podobné.

Nesouhlasím s názorem, že se 
jedná o hlukový teror.

Posílám názor na hlášení, stačí 
1x denně - ráno, ve stálou hodinu, 
aby předpokládám starší lidé, měli 
možnost slyšet informace.

Podle mě by se měl takový člověk 
odstěhovat na samotu u lesa.

Přidávám svůj názor na místní 
rozhlas. Pořád ještě se řadím k mladší 
generaci, a přesto poslouchám každé 
hlášení, i dvakrát denně.  Čekáme na 
ranní i odpolední hlášení, je to náš 
rituál. „U našeho“ to z pohledu naší 
rodiny hraje tak akorát.

Myslím, že zdraví nám to nepo-
škozuje, mnohem víc se na našem 
rozpoložení promítá neustálé pro-
jíždění traktorů a těžké techniky do 
vinohradů, děla na špačky a noční 
stříkání vinic - a stříkání vůbec. Tchán 
když přijede na návštěvu, vždycky 
mu trvá, než začne normálně dýchat, 
prý tu pořád cítí postřiky. Možná by 
někdo  měl místo decibelů změřit 
škodliviny v ovzduší.

Prosím, nerušte hlášení, vždyť 
to k životu na dědině patří - tak 
jako traktory a tékáčka - ty taky 
tolerujeme.

Moc děkuji a krásný zbytek dne. 
Doufám, že se na Vás nebudu muset 
brzy obracet s dalším problémem 
- děla v noci - a bude to v nějaké 
příjemné záležitosti.

Trochu k zasmání...poslední dobou 
to neslyším prvně o hlasitosti atd., 
jinak to hlášení, aby se zrušilo, slyším 
už snad přes 10 let, první s tím už 
došel XXX

Myslím, že xxx je nějaký omezenec. 
Já bych tohle hlášení i v 3. tisíciletí 
nazval internetem babiček a stařenek. 
Kde jinde se může starý člověk dově-
dět, kdy, kde a co bude? Když nemá 
PC ani internet. A že je hlášení až tak 
hlučné, bych neřekl. Já myslím, že je 
to v rámci únosnosti. Např. na Cigá-
nově u posledního domu bych řekl, že 
naopak téměř nejde slyšet. 

Plně se s názorem občana ztotož-
ňuji. Snad by stačilo opravdu hlásit 
pouze jednou denně, navíc v rozum-
nější hodinu, třeba kolem poledne, 
když budeme brát ohled na občany, 
kteří mají vícesměnný provoz.

Vše už tu bylo :-D :-D :-D

Máme rozhlas přímo před oknem – 
ano okno je malé, ale někdy snídáme 
a hraje rozhlas, tak otevřeme okno, 
ať slyšíme.

Spousta našich kamarádů a zná-
mých, co k nám jezdí, naopak obdi-
vuje, že to takhle funguje a dokonce 
poslouchají a pak nám sami říkají, co 
místní rozhlas hlásil.

Za naší celou rodinu – CHCEME 
OBECNÍ ROZHLAS.

Jezdíme docela často do MĚSTA 
Poděbrady, kde taky hlásí rozhlas  
a hraje hudba. I ve 3. tisíciletí.

,,A až budete měřit ten hluk, tak 
změřte taky hluk těch zvonů, které 
pořád zvoní“.

 
Já s pisatelem souhlasím. Máme 

rozhlas skoro před domem, omezil 
bych celé hlášení nebo minimálně 
hlasitost.

Zrovna den před tím jsem po-
slouchala hlášení, že by bylo zdraví 
škodlivé, se mi nezdálo.

Jsme sice v 3. tisíciletí, IT techno-
logií, ale hodně občanů naší vesnice 
je již staršího věku a možná někteří 
nemají ani přístup na internet, takže 
je hlášení pro ně jediným zdrojem 
informací. 

Možná by stačilo hlásit jednou 
denně v odpoledních hodinách s kratší 
hudební znělkou, ať trochu umlčíme 
stěžovatele. I když za mě, když něco 
venku dělám, ráda si poslechnu i tu 
písničku. 

Já si myslím, že hlučnost není tak 
strašná a nevadí mi hlášení dvakrát 
denně.

OSTATNÍ NÁZORY:
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SVATÝ JAN PAVEL II. MEZI NÁMI

 - OSTATEK PRO NÁŠ KOSTEL 

v Krakově. Přehlédli jsme odbočku, 
tak jsme sjeli o jedno odpočívadlo 
dál. Po telefonickém kontaktu bylo 
všechno upřesněno a za několik 
minut jsme se setkali. Po občerstvení 
a toaletě jsme hned pokračovali dál. 
Ještě nás čekalo více než 100 km 
jízdy. Po příjezdu do Krakova nás 
hned oslovilo, že jsme v druhém 
největším městě v Polsku. Dojezd do 
centra nebyl jednoduchý, zvláště před 
dům, kde kardinál sídlí. Čas rychle 
ubíhal a nám zbývalo už jen několik 
minut. Přijeli jsme před dům, kde 
jsme rychle vystoupili a polští přátelé 
to už domlouvali, ještě bylo potřebné 
zaparkovat auta, protože tady nemoh-
la stát. Vzali jsme s sebou náš dar, 
kterým bylo vynikající čejkovské 
víno od našich vinařů. Pan kardinál 
se opozdil s předešlou návštěvou, 
a tak jsme všichni byli na místě včas. 
Byli jsme přijati opravdu srdečně. 
Jako farář jsem všechny představil 
jménem a také co dělají. Pan kardinál 
všem podal ruku, s každým promluvil 
a zajímal se, co jednotliví členové 
naší delegace dělají. Předali jsme mu 
víno a dar na dostavbu nového kostela 

AUTOR: P. Miloslav Čamek, farář  

Když jsem přemýšlel jak připravit 
výročí 750 let kostela v Čejkovicích, 
tak mě napadlo udělat něco na památ-
ku. Po jednom setkání s věřícími v je-
jich farním kostele jsem si všiml, že 
mají v relikviáři ostatek sv. Jana Pavla 
II. Zeptal jsem se pana faráře, jak ho 
získal. Řekl mně, abych napsal do 
Krakova panu kardinálu Dzivizsovi, 
který byl sekretářem sv. Jana Pavla II. 
Tak jsem hned na začátku roku napsal 
ofi ciální žádost s prosbou o oddělení 
ostatků pro náš farní kostel. Věděl 
jsem, že vyřízení bude trvat tři až čtyři 
měsíce. Čas čtyř měsíců rychle uply-
nul a nic se nedělo. Řekl jsem si, tak 
asi z toho nic nebude. Byl jsem mile 
překvapen, když v polovině června 
volala sestřička z kanceláře kardinála 
Dzivizcze, že ostatky jsou připraveny 
a je možné si je vyzvednout. Popravdě 
řečeno, bylo to potřeba pořádně do-
mluvit, tak jsme se obrátili na polské 
přátele, kteří nám pomohli domluvit 
konkrétní podrobnosti. Zjistili, že po 
celý červenec kardinál nebude doma 
v Polsku a sekretariát bude uzavřen. 
Vrátí se až začátkem srpna. Sestřička 
navrhla dvě možnosti. V prvním 
případě si můžeme u ní na sekreta-
riátě ostatky vyzvednout kdykoliv 
v úředních hodinách, nebo pokud 
chceme, aby nám je osobně předal 
otec kardinál, tak musíme přijet 
v pátek 11.sprna v 10 hod. dopoled-
ne. V tento den brzy ráno v půl páté 
ráno vyjíždělo auto s devíti farníky 
směrem do Krakova. V příjemném 
ranním rozbřesku nám cesta rychle 
ubíhala a za dvě a půl hodiny jsme 
byli na hranici s Polskem u Bohumína 
a jeli jsme po nové dálnici na dálniční 
odpočívadlo u Swierklan, kde jsme 
se měli setkat s polskými přáteli, 
kteří nás doprovázeli přímo na místo 

sv. Jana Pavla II. Osobně nám předal 
ostatek sv. Jana Pavla II. V pěkné 
bílé krabičce s papežským znakem 
v zasklené schránce byla kapka 
krve tohoto svatého muže. K tomu 
nám předal listinu, kde je potvrzena 
autenticita, že jde opravdu o krev to-
hoto člověka. Ještě nám předal obraz 
poděkování za dar na sankutarium 
sv. papeže. Všichni jsme cítili, že 
tento veliký muž je mezi námi. Bylo 
to cosi zvláštního, co nás obklopova-
lo. Společně jsme se vyfotili a naše 
setkání bylo ukončeno společnou 
modlitbou a požehnáním z rukou 
vzácného hostitele. Prožívali jsme 
hlubokou vnitřní radost. Rozhodli 
jsme se navštívit tento nový kostel  sv. 
Jana Pavla II., kde budeme sloužit mši 
svatou. Po několika kilometrech jsme 
stáli před ním a obdivovali jsme krásu 
této nové stavby. Hned po příchodu 
do sakristie se nám věnovali a za 
několik málo okamžiků jsme šli do 
kaple, kde jsme prožívali mši svatou. 
Před námi byla mramorová deska, 
která byla na hrobě ve vatikánské 
hrobce, a na ní skleněná schránka 
s ostatky. Vše bylo precizně upraveno 

a dotvořeno. Na všechny farníky jsme 
v této chvíli mysleli a vkládali je do 
mocné přímluvy svatého papeže. Po 
bohoslužbě jsme si tento nový svato-
stánek prohlédli. Byli jsme nadšeni 
z důmyslně vytvořeným interiérem 
a krásy mozaiky P. Rupnika v horní 
centrální bazilice. Půl kilometru od 
nás byl chrám Božího milosrdenství, 
který v roce 2004 papež Jan Pavel II. 
konsekroval. V horkém letním počasí 
jsme šli do tohoto chrámu, abychom 
uctili Boží Milosrdenství. Po obědě 
jsme vstoupili dovnitř a překvapilo 
nás, jaké  množství lidí se tam shro-
máždilo, bylo kolem patnácti hodin 
odpoledne a lidé přišli na modlitbu 
Korunky k Božímu milosrdenství, 
kterou vedl kněz ze zdejší duchovní 
správy. Po modlitbě v kostele jsme 
navštívili nedaleký klášter sester, kde 
je pohřbena sv. Faustyna Kowalská. 

V tichu modlitby jsme děkovali, 
chválili Pána a prosili o přímluvu 
této světice. 

Po této chvíli ztišení jsme přešli 
k autu a odjeli jsme koupit relikviář 
pro náš ostatek. Vše dobře dopadlo 
a my jsme se vraceli hluboce spoko-
jeni domů. 

Svatý Jan Pavel II. nás bude pro-
vázet na cestě k 750. výročí našeho 
kostela. Jeho mocná přímluva je  
potřebná jak pro naše rodiny, tak pro 
naše mladé lidi, nemocné a zvláště 
pro nové zapálení víry, důvěry a lásky 
k Ježíši Kristu a jeho Matce Panně 
Marii ve všech lidských srdcích. 
Můžeme se k němu s důvěrou obracet 
ve všech potřebách. Už v těchto dnech 
je možné zakoušet jeho blízkost a po-
moc. Proto je k němu ve vroucí mod-
litbě obracejme a s důvěrou prosme: 
„Sv. Jane Pavle II., oroduj za nás.“ 

PUTOVÁNÍ PANNY MARIE FATIMSKÉ 
AUTOR: P. Miloslav Čamek, farář  

V letošním roce si připomínáme 
100. výročí zjevení Panny Marie 
třem malým pasáčkům v portugalské 
Fatimě. V této pohnuté době, kdy 
v Evropě zuří první světová válka, 
v Rusku vypukla bolševická revolu-
ce, v Portugalsku je pronásledována 
církev. Do těchto okolností, které 
vypadají téměř beznadějné, vstupuje 
poselství Panny Marie, které vnáší 
do této doby nový rozměr cesty 
člověka, kterým je návrat k Bohu. 
Vyzývá děti, aby se modlily za 
obrácení hříšníků, za záchranu duší 
před peklem. Matka Boží vede děti 
k modlitbě růžence, která je úžasnou 
zbraní proti zlému duchu a vede 
k obrácení od hříchů. Během šesti 
zjevení dostávají děti tajemství, která 
se naplnila. Prvním tajemstvím je, 
pokud se lidé neobrátí k Bohu a po-
kud nebude zasvěceno Rusko jejímu 
Neposkvrněnému srdci, tak přijde 

ještě větší a horší válka, než byla 
první světová.  Dále děti vidí muže 
v bílém, který jde ke kříži a padá na 
kolena, objímá kříž a z kříže tečou 
proudy krve a kolem šlehající oheň 
všechno stravuje. Třetí tajemství se 
týkalo třetí světové války. My dnes 
tajemství známe a také jejich napl-
nění se ve strastech nacismu a ko-
munismu. Ale třetí tajemství, i když 
bylo zveřejněno v roce 2000, je před 
svým naplněním. Výzva ke stálému 
obrácení každého člověka k Bohu 
stále trvá. Cílem lidského života je 
spása nesmrtelné duše a věčný život 
u Boha v jeho lásce, není jím vlast-
nění tučného konta v bance. Proto 
v právě uplynulých dnech putovala 
v naší zemi milostná socha Panny 
Marie Fatimské po všech katedrálách 
a významných poutních místech. 
Navštívila Žarošice 30. září v sobotu, 
kde jsme mohli být a zakoušet její 
mateřskou blízkost a ochranu. Její 
výzvy k obrácení k Bohu, modlitbě 

za obrácení hříšníků a oběti přiná-
šené za záchranu duší před peklem, 
jsou stále aktuální. I dnešní postmo-
derní člověk potřebuje ukázat cestu 
a cíl života. Je na každém z nás, pro 
co se rozhodneme. 
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ČEJKOVICE, TO JSOU

PRO MNE BYLINKY A VÍNO

Zdenku, nejen se Srdcovkami 
Českého rozhlasu Brno cestujete 
Moravou křížem krážem. Děláte 
si tečky, kde jste už byl?

No, do mapy si to neznačím. Ale 
je pravda, že když mne někdo nebo 
něco zaujme, tak si tam pomyslnou 
tečku udělám. A uvědomím si to, 
kdykoli tudy jedu.

Tak schválně: Čejkovice?
U těch se mi vždycky vybaví 

Robert Tichý. Roky pracoval za hra-
nicemi - a teď v Čejkovicích pořádá 
bylinkové slavnosti a míchá tam 
čaje.  Já nejsem bylinkář, ale to je 
ráj. Opravdu ráj, co dokáže udělat za 
směsi. Ale k Čejkovicím samozřej-
mě patří podzemí. Tam jsem se měl 
možnost setkat s takovou dobrou par-
tičkou, tvořili ji Václav Postránecký 
a Petr Nárožný. Nejen, že to bylo 
přímé vysílání Českého rozhlasu, 
ale i to vyprávění mimo mikrofon. 
Ještě teď se mi někteří místní ozvou 
a vzpomínají na to.

Mimochodem, mluvíme o sklíp-
cích a sklepech. Jste zvyklý na velká 
jeviště, netrpíte tam klaustrofobií?

Ve sklepě? Když se dodržuje pitný 
režim, tak klaustrofobie nehrozí. Mu-
síte ale do správných sklepů. Nebo 
mít tu butylku s sebou, vždycky ale 
se správnými lidmi.

Muž nezaměnitelného hlasu, 
plný energie. To je herec Zdeněk 
Junák. A snad s každým městem 
nebo obcí na Moravě má spojený 
nějaký zážitek. Na svých cestách 
se zastavil i v Čejkovicích.

Jak moc je víno hnacím moto-
rem kapely Vinařští romantici, ve 
které působíte?

Vínečko pijeme všichni, dodržu-
jeme ten lékaři doporučovaný pitný 
režim. A máme to pod kontrolou.

To říká každý alkoholik…
(Smích) Ano, ale ještě se nestalo, 

že bychom museli zrušit koncert. 
Ale dneska už v podstatě jen jeden 
z nás má vinohrad, a to Jenda Kružík 
v Tvrdonicích. Nám zbývá konzumo-
vat jen to, co nám kdo dá.  

Posílají vám takové lahvinky 
třeba posluchači Srdcovek České-
ho rozhlasu Brno?

Samozřejmě, že tu a tam někdo 
přijde, i když spíš třeba pekáč buchet. 
Ale ten pořad mi hlavně ohromně do-
bíjí vnitřní baterky. Srdcovky v rádiu 
a divadlo jsou totiž moje srdcovky. 
Baví mě to každý den, protože je to 
vždycky jiné, živé - a hlavně pokaždé 
se v rádiu setkávám se zajímavými 
hosty.

Staráte se o vnoučata, vysíláte 
každý den v rádiu, pak zkoušíte 
a hrajete v divadle, do toho fi lm, 
dabing, televize. Fakt vám k tomu 
dobíjení stačí kontakt s lidmi, 
nebývá to spíš obráceně, že herci 
prchají za klidem? 

Energii beru z lidí a z té skvělé prá-
ce. Já bez lidí nemůžu být. Kdybych 
byl akademický malíř, nebo sochař, 
tak namaluju obraz, nikdo to nekou-
pí, pak se to za 200 let vytáhne - a já 
budu slavný. Ale jsem herec, a to bez 
lidí nejde. Když vás někdo potká na 
ulici a pochválí, že vás slyšel v rá-
diu, viděl v divadle, tak to ohromně 
nabíjí. Jsou samozřejmě i kritici, ale 
když je ta kritika konstruktivní, tak 
to si i rád nechám poradit. Ale jinak, 

AUTOR: Václav Otáhal

třeba i díky Srdcovkám v brněnském 
rozhlase, jsou na mě lidé nesmírně 
milí a jsem rád, že si takto navzájem 
předáváme dobrou náladu. Já jim ve 
vysílání a oni mně pak ve vzkazech, 
na ulici. Prostě to – a je - mám rád.

BOX:

Zdeněk Junák se narodil 6. prosince 

1951. Pochází ze Slovácka, svůj 

profesní život spojil s Brnem, kde 

vysílá v Českém rozhlase Brno ve 

všední dny od deváté do desáté 

a v sobotu mezi desátou a dvanác-

tou hodinou pořad Srdcovky Zdeňka 

Junáka. Je oblíbeným hercem 

Městského divadla Brno, znají ho 

i televizní a fi lmoví diváci. A velkou 

část Moravy projel i se svým soubo-

rem Vinařští romantici.

PŘEDSTAVENÍ ŠTĚPÁNSKÝCH

KOLEDNÍKŮ V ČEJKOVICÍCH

Život je krásný právě tím, jaká 
překvapení nám někdy nachystá... 
A protože většina z nás překvapení 
miluje a v kapele jsme samí chlapi, 
rozhodli jsme se vás překvapovat 
milými hosty:

Dívčí krása spojená s uměním, až 
z toho někdy (v tom dobrém slova 
smyslu) naskakuje husí kůže – my-
slím, že to jsou slova, která velmi 
přiléhavě vystihují: 4BAB = čtyři 
krásné, mladé zpěvačky z Dolních 
Bojanovic (až se člověku nechce 
věřit, že se zpěvem živí pouze jedna 
z nich…). Charakterizuje je i obrov-
ské nadšení, zápal pro věc a chuť 
obdarovávat druhé.

Pozvání letos přijal ještě jeden 
milý host: skvělá zpěvačka s krásným 
jasným hlasem – Jana Otáhalová.

S kým tedy prožijete příjemný 

Milí přátelé, zveme vás načerpat 
krásu a sílu z atmosféry Vánoc. 
Zveme vás prožít chvíle, kdy se 
můžete oprostit od všech staros-
tí, pohodlně se usadit a nechat na 
sebe příjemně dýchnout ducha 
Vánoc. Potěší vás jak tradiční 
vánoční koledy ve folklórním 
podání, tak i koledy v moderním 
kabátě. Můžeme to zde popisovat 
tisíci slovy, ale stejně vám to nedá 
tolik, jak když přijdete - je potřeba 
to zažít...

podvečer? Jsme Štěpánští koledníci 
– chuť, s jakou muzicírujeme, je až 
nakažlivá a už se úplně těšíme, jak si 
s námi budete pobrukovat, či podu-
pávat. Radost do života - to je to, co 
vám chceme dát. Taky chceme dělat 
muziku tak, aby z toho nebolely uši… 
☺ No, a když k tomu přidáte celou 
řadu kamarádů muzikantů (profesio-
nálů i amatérů) = vyjde vám z toho: 
Martin NOVÁK BAND & Štěpán-
ští koledníci a krásně strávený večer.

Mrkněte se na internet, případně 
i na naše stránky: www.stepanstiko-
lednici.cz - to vám napoví...

Ať už přijdete nebo ne - přejeme 
vám lásku, pevné zdraví, i abychom 
nadále žili v míru, ... A co dodat za 
nás účinkující? Jestli ty letošní svátky 
pro vás budou o něco hezčí – pak 
věřte, že jsme rádi, že k tomu budeme 
moct alespoň nepatrným kouskem 
přispět…

Zveme vás na předvánoční
koncert 16. prosince

v 18 hodin v kulturním zařízení 
Zemědělské a.s. v Čejkovicích.
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POCTU T. G. MASARYKOVI 

DÉŠŤ NEPŘEKAZIL
V neděli 17. 9. 2017 se od 15 hodin uskutečnilo slavnostní znovuote-
vření Masarykova domku a kulturní program u příležitosti 80. výročí 
úmrtí T. G. Masaryka. Návštěvníkům akce „Masaryk 80“ se představily 
nejen místní a přespolní folklorní soubory, ale také vzácní hosté. 

AUTOR: Václav Otáhal

Před celkovým ohlédnutím za 
tímto projektem je na úvod vhodné 
osvětlit okolnosti jeho vzniku. Myš-
lenku na realizaci této akce jsme spo-
lečně s kolegy z Hnutí Brontosaurus 
diskutovali již na sklonku prosince 
2016, a to v rámci příprav celoroč-
ního programu oslav 10. výročí fun-
gování hnutí v naší obci. V březnu 
tohoto roku jsme pak koncepci, která 
se skládala z návrhu rekonstrukce 
původní expozice v Masarykově 
domku a z kulturního programu v pr-
vorepublikovém duchu, představili 
obci Čejkovice. Milým překvapením 
pro nás bylo zejména zjištění, že re-
konstrukci expozice již zajišťuje paní 
Marie Ritterová a že naše vize jsou 
téměř identické. Během pravidelných 
schůzek na radnici v nadcházejících 
měsících jsme pak postupně dola-
ďovali celkovou podobu projektu 
a rozvíjeli myšlenky, které by akci 
učinily výjimečnou. 

Pro náš záměr se postupně podařilo 
získat fi nanční i mediální podporu ze 

strany několika důležitých partnerů. 
Jste-li posluchačem pořadu Srdcovky 
Zdeňka Junáka na vlnách ČRo Brno 
a v den konání akce (či později) jste 
navštívili zrenovovanou expozici, 
jistě Vám neuniklo, že právě Zdeněk 
Junák propůjčil hlas audio nahrávce, 
která expozici doprovází. O akci se 
ve svém pořadu také několikrát zmí-
nil. Hodonínský deník nám poskytl 
reportáž jak před konáním, tak po 
uskutečnění akce. Finanční stránku 
věci zajistila obec Čejkovice za 
podpory Nadace ČEZ.

Samotný slavnostní den byl při-
chystán podle pečlivě připraveného 
harmonogramu. Veškeré dění se mělo 
odehrávat před Masarykovým dom-
kem a na prostranství u Sokolovny. 
Naše snažení však bohužel překazil 
vydatný déšť, který zapříčinil, že 
veškeré dění muselo být přesunuto 
do prostor Orlovny. Přesto, že jsme 
byli nuceni některé části dramaturgie 
pozměnit či zcela vypustit, zaplně-
nost sálu nás přesvědčila o tom, že 
o Masaryka je v Čejkovicích zájem 
i v dešti.

V průběhu slavnostního odpoledne 
se návštěvníkům představili hosté 
z akademické i mimoakademické 
sféry a folklorní soubory, mezi nimiž 
byly Divadelní soubor Čejkovice 
s úryvky z Hovorů s T. G. M. od 
Karla Čapka, Mužský sbor Révokaz 
a Ženský sbor Levandula, Folklorní 
pěvecký soubor Erteple s Hodonína 
a Neoveská cimbálová muzika. Ná-
vštěvníci mohli ochutnat množství 
dobových specialit, na nichž si daly 
záležet kuchařky ze školní jídelny 
při místní ZŠ a také výborné pivo 
z minipivovaru Mazák v Dolních 
Bojanovicích, které zajistil Vinný bar. 
Atmosféra celého dne tak měla sku-
tečně rustikální a dobový charakter, 
což bylo naším záměrem.

Přesto, že expozice byla pro veřej-
nost otevřena již od 15 hodin, potěši-
lo nás, že většina přítomných si její 
prohlídku vychutnala až po skončení 
kulturního programu v 17 hodin. Na 
tomto místě bych rád vyzdvihl úsilí 
paní Ritterové, která ve spolupráci 
s Masarykovým muzeem v Hodoníně 
a dalšími zainteresovanými osoba-
mi dokázala interiér domku nejen 
esteticky a technologicky posunout 
směrem k výrazně modernějšímu po-
jetí, ale zároveň jej prostorově otevřít 
tak, aby nabízel širší možnosti svého 
využití a stal se otevřeným kulturním 
prostorem a vyhledávaným místem 
jak pro turisty, tak pro domácí. 

Abychom se k akci Masaryk 
80 mohli vracet nejen ve vzpomín-
kách, ale i na obraze, můžete se 
těšit na speciální dokument, který 
připravujeme ve spolupráci s panem 
Damborským z Čejče. Dokument 
bude mapovat nejen průběh výroč-
ního dne, ale také vztah občanů naší 
obce k osobnosti T. G. Masaryka. 
Pokud vše půjde podle plánu, bude 
premiéra dokumentu uvedena 28. 10. 
2017 právě v Masarykově domku.

Před závěrečným poděkováním 
mi dovolte malou refl exi vlastních 
pocitů. Realizace tohoto projektu 
pro mě byla především otázkou 
osobní cti a službou nezlomnému 
úsilí a myšlenkám velkých osobností 

naší historie, z nichž se, mnohdy 
velmi strastiplně, rodila naše svobo-
da, jíž bychom si měli dnes a denně 
vážit. Mohu-li si vypůjčit slova Ing. 
Stanislava Bernarda, vnímám, že 
naše společnost je postupně, plíživě, 
krok po kroku upjatější. Roste tlak 
na výkonnost lidí, roste byrokracie, 
politická ,,překorektnost‘‘, mizí 
pocit vlastní zodpovědnosti, jejž se 
zejména výše postavená společenská 
patra snaží vyvažovat siláckými gesty 
a podbízivými hesly.

Tento projekt měl být zejména 
připomínkou zdravého rozumu a hod-

not, které měly, mají a snad i budou 
mít skutečný smysl.

Mé poděkování patří: starostovi 
a místostarostce obce Čejkovice, 
stejně jako všem jejím ostatním 
pracovníkům a pracovnicím, Marii 
Ritterové za její entuziasmus a píli, 
mým kolegům z Hnutí Brontosaurus, 
Nadaci ČEZ, Masarykovu muzeu 
v Hodoníně, Českému rozhlasu Brno 
a Zdeňku Junákovi, Hodonínskému 
deníku, mojí matce a kuchařkám ze 
školní jídelny při ZŠ T. G. Masaryka 
v Čejkovicích za výborné občerst-
vení, Divadelnímu souboru Čejko-

vice, Ženskému sboru Levandula, 
Mužskému sboru Révokaz, Folklor-
nímu pěveckému souboru Erteple, 
Neoveské cimbálové muzice, Lence 
Březinové za moderování, Jožkovi 
Sýkorovi za vytvoření grafi ky, Mar-
tinu Opluštilovi za ozvučení, Tondovi 
Damborskému za spolupráci při natá-
čení dokumentu, panu Slovenskému 
za fotodokumentaci, Vinnému baru 
za vstřícnost a všem, komu jsem 
jakýmkoliv nedopatřením poděkovat 
zapomněl.

Po slavnostním požehnání mladých vín za účasti 
místního faráře, dále za účasti sv. Martina na koni, 
účasti žesťového místního kvarteta a za doprovodu 
mužského pěveckého sboru Révokaz z Čejkovic, 
můžou návštěvníci ochutnat všechna Svatomartinská 
vína a mladá vína, vyrobená vinaři z Čejkovic z plodů 
místních vinic. 

SVATOMARTINSKÁ 

VÍNA 2017
Slavnostní zahájení prodeje mladých čejkovických 
Svatomartinských vín se koná 11. 11. v 11 hodin 

na nádvoří Hotelu Zámek Čejkovice. 
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AUTOR: Jenda Otáhal

Koncem července letošního roku slavili čejkovští hasiči 
úctyhodné jubileum, nedalo mi to a i v tom vedru jsem 
vyrazil z Valtic obohatit tuto oslavu o mou maličkost. 
A také jsem přivezl nějaké historické zajímavosti z hasič-
ské minulosti naší rodiny. Překvapil jsem na slavnostním 
zasedání nejen přítomné členy a členky slavící Jednotky 
Sboru dobrovolných hasičů (SDH), ale také pana starostu, 
který zrovna ve svém slavnostním projevu hasičům děko-
val a vytyčil jim slibnou budoucnost – především novou 
Hasičskou zbrojnici. Nebyl čas na nějaké neplánované 
vzpomínání z mé strany, navíc se zrovna dostavil pozva-
ný fotograf, tak jsem předal historickou „Požární knihu“ 
z let 1950 – 53, kterou vedl můj otec Kliment Otáhal, v té 
době jednatel SDH. Jsou v ní seznamy „požárních hlídek 
v období žní a výmlatů“, některé dobové písemnosti a také 
tehdejší slib nového hasiče. Je velmi zajímavé přečíst si 
jména v té době žijících obyvatel Čejkovic, ochotných 
se do této dobrovolné činnosti zapojit. Velitelem Sboru 
dobrovolných hasičů byl dlouhá léta Petr Gertner, podobně 
jako můj táta byl jeho zástupcem a jednatelem – však jsem 
přivezl také diplom, který mu věnovali hasiči za 32 let 
aktivní činnosti ve sboru (obr. 1). Také mé starší sestry 
se zúčastnily výcviku nejen v tělovýchovné organizaci 
Orla, ale i ve Sboru dobrovolných hasičů. V poválečném 
období to byla jedna z mála možností veřejně se v nějaké 
společenské činnosti na vesnici angažovat, tak to využívali 
chlapci před odchodem na základní vojenskou službu, 
někdy i po návratu až do doby založení vlastní rodiny, 
podobně i děvčata. 

Když po letech krutých a ničivých požárů především 
dřevěných chalup vznikl i v Čejkovicích v roce 1887 
„Spolek dobrovolných hasičů“ (SDH), zapsal kronikář do 
„Pamětní knihy Čejkovic“ lakonický a málo vysvětlující 
záznam: „Spolek dobrovolných hasičů byl po dosti tuhém 
boji se lhostejností a předsudky spoluobčanů konečně 
založen“. Stanovy spolku potvrdilo c. k. místodržitelství 
25. dubna téhož roku. Mezi zakladateli se objevil i můj pra-
stařeček Josef Otáhal, který patřil v té době k popředním 
a pokrokovým sedlákům, v roce 1874 byl také starostou 
obce a nechal se vyfotografovat s členy hasičského spolku 
(obr. 2).  Můj tatínek vstoupil mezi čejkovské hasiče ještě 
před odchodem na vojančinu v roce 1919. K hasičům se 
hlásil i po založení rodiny, a protože již na vojně měl úhled-
né písmo, zvolili ho hasiči jednatelem. Vznik nově vzniklé 
Československé republiky po roce 1918 podporovaly i  

DOBROVOLNÍ HASIČI

V ČEJKOVICÍCH

vesnické organizace OREL, SOKOL a také dobrovolní 
hasiči. Však si tenkrát také vybrali heslo: “Vlasti zdar, 
požáru zmar“!

Jako kluk si z počátku padesátých let pamatuji požár 
nějaké chalupy vedle pekaře Kříže.  Doběhl jsem tam 
o prázdninách poté, co tatínek místo přepřáhnutí koní do 
prázdného žebřiňáku a odjezdu pro další mandele uháněl 
i s koňmi k hasičské zbrojnici, ale než přijel s nádrží vody 
a stříkačkou ještě na ruční pohon, čekalo na hasiče v hor-
kém letním počasí jenom spáleniště. V té době se počalo 
hned vedle našeho domu č. 25 se stavbou nové Požární 
zbrojnice…... Později se změnil název hasičů na požární-
ky – asi nějaké moudré hlavy přestaly rozumět tomu, že 
hasič hasí, kdežto požárník  se jen stará o požár – v dobré 
i zlém slova smyslu.

Dnes v době neomezených možností cestovat, sedět 
u počítače nebo u televize a také při konkurenci profesio-
nálních jednotek hasičů přiláká bohulibá činnost u hasičů 
podstatně menší počet dobrovolníků. Alespoň moderní 
požární technika je už dostupná i pro menší jednotky na 
vesnicích. Chtěl bych popřát všem dřívějším i současně 
činným hasičům v Čejkovicích, aby poponesli štafetu 
hasičských zásad, které vytyčily předchozí generace, opět 
dál pod stále platícím heslem: „Ni slávu, ni zisk“.

CIHELNA
AUTOR: K. Hlinecký, M. Ritterová

Proč se říkalo „třetí tihelňa“? První 
cihelna stávala v místech, kde je dům 
Vojtěcha Pecky č. 540. Druhá byla 
v zátoči břehu kus za Zelničkama 
a třetí byla, kde je dnes rybníček. Přes 
dvacet roků už bylo místo pusté. Roku 
1925 podal žádost na představenstvo 
obce Eduard Pecka, aby mohl cihelnu 
obnovit. Bylo mu vyhověno a stano-
ven nájem na 20 roků za roční nájem 
4 000 cihel I. A jakosti. Za rok tedy 
1926 začal s pálením cihel. Hlína 
při zkoušce uznána lepší jakosti než 
z Velkých Bílovic (obsahuje méně 
vápence). (foto č. 1) 

Prvním a jediným topičem, vydá-
val i cihly, byl Jakub Holomáč. Na 
snímku je před pecí v cihelni s man-
želkou Stanislavou, se synem Petrem 
s manželkou a dceruškou. Ostatní jsou 
jejich známí. (foto č. 2)

Na kopci nad cihelnou bylo místo 
pro pastvu. Z Cikánova zde pásky 
děcka krávy. (foto č. 3)

Na Helezných lůčkách kopí členo-
vé JZD jetelinu. Dobře je vidět břeh 
v cihelni. Cihelna už nestojí. Smlouva 
na 20 roků vypršela a tehdejší členové 
na obci neměli zájem, proto si majitel 
materiál po rozebrání odvezl. Na tom 
místě se vyhloubil rybníček jako 
koupaliště. Je do něj ale malý přítok 
vody. (foto č. 4)

1.

2.

4.3.

Současný stav
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Z ČEJKOVIC NA NORDKAPP

AUTOR: Pavel Novotný

„Na tomto kole bych nejel ani do obchodu“, s těmito slovy mě 
spoustu lidí odrazovalo od mé plánované skoro tříměsíční cesty 
na Libertě na to nejsevernější místo v Evropě, kam se dá dojet. 
Na tomto kole jezdím do obchodu, na klubovnu, do hospody 
a dokonce jsem na něm dojel na Vrbici, Nový Poddvorov a minulý 
rok až pod Mont Blanc do Francie. Proč by to nešlo na Nordkapp? 

Po skoro půlroční přípravě jsem 
se vypravil na dlouhou cestu. Hned 
zkraje jsem bojoval s horkem, které 
panovalo koncem června v Česku. 
A Vysočina byla taková rozcvička 
na ty norské kopce. A když jsem 
si několik dnů stěžoval na teplo, 
Německo mě následně přivítalo 
chladem a velkým množstvím deště. 
„Nemůžu to vzdát“, stále jsem si 
opakoval. Po několika dnech jsem 
se dostal do tempa a zvládal jsem 
najíždět denně i 100 km. Dánsko 
jsem přejel jak nic. Na severu 
Dánska mě čekal trajekt, který mě 
převezl do Švédska. Tato skandi-
návská země spolu s Norskem je 
moc hezká. Jel jsem touto zemí od 
jihu až skoro na sever. Jde pěkně 
vidět, jak se krajina mění. Nejprve 
jsem projížděl kolem obilných 
polí a pak jen lesy s jezery. Občas 
jsem se v nějakém jezeře okoupal. 
Jak kilometry přibývaly, začaly se 
objevovat i nějaké závady na kole. 
Nejvíce mě trápily špice, které ne-
ustále praskaly. Praskání špic mě 
následně doprovázelo celou cestu. 
Výdaje za nákup nových špic jsem 
kompenzoval sběrem vratných 
PETek a plechovek od nápojů. Pak 
začaly praskat tak moc, že jsem si 
musel nechat poslat velké množství 
náhradních špic z ČR v balíčku. Jak 
jsem se blížil k norským hranicím, 
začaly se objevovat sobi a vítr změ-
nil směr. Od tohoto momentu jsem 
většinou jel proti větru. Norsko mě, 
jako Německo, přivítalo deštěm. 
Ale naštěstí to byly jen nějaké 
přeháňky. Po několika desítkách 
kilometrů jsem se dostal do města 
Bodo a odtud nočním trajektem 
na Lofoty. Krásné ostrovy Lofoty, 
které se nacházejí nad polárním 
kruhem, kde se ale teploty mohou 
pohybovat i nad 25 °C. A mě vážně 
touto teplotou přivítaly. Občas 
jsem jezdil i bez trika, abych si 
užil poslední pořádné slunce a teplo 
v tomto roce. Přes spoustu vysokých 
mostů, rybářských vesnic a tunelů 
jsem přijel na sever těchto ostrovů 

POUTNÍK LADISLAV

ZIBURA V ČEJKOVICÍCH
u kterého se budete smát od začátku 
až do konce. Nečekejte popisy his-
torie nebo památek. Cestovatelská 
projekce Ladislava Zibury je plná 
humoru, lidských příběhů a lidové 
moudrosti.

O AUTOROVI KNIH:
Ladislav Zibura je mladý novinář 

a cestovatel. Na pěších poutích 

Poutník Ladislav Zibura se ten-
tokrát vydává probádat Arménii, 
Gruzii a Náhorní Karabach. Očekává 
nenáročný výlet, situace se mu však 
brzy vymkne z nohou. Ať už se 
princ Ládík zrovna otráví alkoho-
lem, zabloudí na minové pole nebo 
zachraňuje život štěňátek, vším ale 
proplouvá s neobyčejnou lehkostí. 
Příběh jeho pěší, cyklistické a sto-
pařské výpravy je svědectvím o jed-
noduchosti života a půvabu svobody, 

Poutník, spisovatel a blonďatý 
rošťák Ladislav se vrací do Čejko-
vic s novými příběhy. A tentokrát 
míří rovnou do čejkovického kino-
sálu. Přijďte se pobavit a něco se 
dovědět – v neděli 26. listopadu 

v 15 hodin do kinosálu v Čejko-

vicích. Prodej vstupenek před 
představením, cena 100 Kč. Pořá-
dá Obecní knihovna v Čejkovicích.

(Řím, Santiago de Compostela, Je-
ruzalém, Nepál, Čína) už nachodil 
přes 5 000 kilometrů, další tisíce 
kilometrů najezdil na kole a stopem. 
O svých cestách napsal dvě knihy, 
které se staly bestsellery (40 dní 
pěšky do Jeruzaléma, Pěšky mezi 
buddhisty a komunisty). Kromě 
psaní knih Ladislav také objíždí 
republiku s cestovatelskými projek-
cemi, které jsou založeny především 
na humoru a nadsázce. Publikum 
si Ziburu kromě jeho smyslu pro 
humor a rošťáckého šarmu oblíbilo 
především proto, že jsou jeho knihy 
krátké a plné obrázků.

a s pomocí trajektů jsem přejel další 
a další ostrovy, které se nacházejí 
na severu Norska. Velké množství 
tunelů, kopečky, fjordy a vesničky 
s koncovkou názvu -fjord a praska-
jící špice byly na denním pořádku. 
I když mi praskl rám a nepovedl 
se napoprvé spravit, jel jsem dál. 
Posledních asi 150 km bylo šlapání 
hodně náročné. Sice to bylo větši-
nou po rovině, ale ten vítr, který 
dosahoval 25 m/s, foukal proti mně. 
Po dvou dnech boje s tímto větrem 
a závěrečnými kopci jsem Libertu 
dotlačil na nejsevernější místo 
v Evropě, kam to jde. Po několika 
týdnech a 4220 km jsem dojel až 
na Nordkapp. 

Cesta zpět byla o něco kratší, ale 
zážitků byla také spousta. 

V Čejkovicích mě po dvou a půl 
měsících přivítalo přes 60 lidí, 
kteří mě už netrpělivě čekali a byli 
zvědaví, kolik těch kilometrů jsem 
vlastně ujel. Tachometr se zastavil 
přesně na čísle 7400.

Děkuji všem, kdo mně drželi pal-
ce, a podporovatelům, bez kterých 
bych to určitě nezvládl. 

Více informací o cestě a ná-
sledně o přednáškách, které 
se uskuteční, najdete na webu 
www.libertatrip.com.
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AUTOR: Ilona Lorencová

ČERVENEC 2017:
• 2. července – Na nedělní vycházce se senioři prošli po 
cestách Malého Újezda. Viděli jsme nádherné domy, vkusně 
upravené předzahrádky a nahlédli jsme do účelně zařízených 
zahrad – dvorů.  Jeden dům krásnější než druhý!
• 11. července – Jednodenní zájezd seniorů s dětmi do ZOO 
Brno a na přehradu. Zajišťovala a vedla p. Marie Janková. 
Autobus byl plně obsazený a účastníci velmi spokojeni. 
Díky, Marie!

SRPEN 2017:
• 27. srpna – Zúčastnili jsme se 1. ročníku „Mlynářského 
odpoledne“ u větrného mlýna ve Starém Poddvorově. 
Poddvorovští senioři připravili bohaté občerstvení – mnoho 
druhů pečiva, koláčů, chlebů, pomazánek a dalších dobrot. 
Nechyběla ani piva a burčák. Ke zpěvu a poslechu vyhrá-
vali harmonikáři. Okolí mlýna je upraveno k odpočinku. 
Byly opraveny „větrné lopaty“, které poničili bezohlední 
vandalové. Oprava byla velmi nákladná. Pěkná akce, asi 
se stane tradicí.

ZÁŘÍ 2017:
• 5. září – Na Čaji jsme připravovali výroční členskou schůzi.
• 12. září – Zájezd do Velehradu s tímto programem: pro-

SENIOŘI INFORMUJÍ VÝLET S DĚTMI PO BRNĚNSKÉ PŘEHRADĚ

AUTOR: Janková Marie

V úterý ráno 11. 7. za velmi deš-
tivého počasí jsme vyrazili s naším 
věrným řidičem Jendou na brněn-
skou přehradu a do brněnské ZOO. 
Pár lidí nám nepřišlo, protože počasí 
nic moc, ale jak jsme vyjeli kousek 
dál od Čejkovic, začalo svítit slunce 
a přálo nám celý den. Po zakoupení 

CO SE UDÁLO?

CO PŘIPRAVUJEME:

• říjen – výroční členskou schůzi

• listopad  – beseda se starostou obce

• prosinec – vánoční koncert dechové hudby

   – výlet vlakem

   – společenský večer s živou hudbou

V SOUČASNÉ DOBĚ MÁ NÁŠ KLUB 92 ČLENŮ 

A MOHL BY MÍT I VÍCE!

PŘIHLÁSIT SE MŮŽETE U P. MARIE HANUSOVÉ 

A ZAPLATIT ROČNÍ ČLENSKÝ PŘÍSPĚVEK 100 KČ. 

TĚŠÍME SE NA KAŽDÉHO!

hlídka baziliky a podzemí s lapidariem, kde jsou uloženy 
zbytky původního románsko-gotického chrámu. Bazilika je 
významným poutním místem na Moravě. Výstavba chrámu 
započala již ve 12. století. V roce 1990 navštívil baziliku 
papež Jan Pavel II. Návštěva Živé vody v obci Modrá kde 
jsme v podvodním tunelu (mimo jiné) pozorovali největší 
sladkovodní rybu na světě Vyzu velkou.  Po obědě prohlídka 
zámku v Buchlovicích. Tento pěkný výlet zajistila a vedla 
p. Laďka Havlíková. Díky, Laďko!
• 19. září – Po prázdninách jsme se sešli opět na bowlingo-
vém koulení v Baru Nevada. Každý člen si zdarma může 1x 
měsíčně dojít zahrát nebo posedět a popovídat si. Každému 
doporučuji!

VELEHRAD, MODRÁ, BUCHLOVICE

AUTOR: účastníci zájezdu

V sobotu 12. září 2017 Klub seni-
orů uspořádal výlet za poznáním ba-
ziliky ve Velehradu, Modré a buch-
lovického zámku.  Když vstoupíš do 
baziliky, je to, jako by tě něco oslo-
vilo zvláštní atmosférou a klidem. 
Je to něco úžasného a nádherného, 
co dokázali naši předkové vytvořit. 
Dnes, v 21. století, můžeme jenom 
obdivovat jejich zručnost a um. 

Naše další kroky vedly do podze-
mí Velehradu, kde jsou pozůstatky 

starobylých staveb. Ve Velehradu 
mají uložen vzácný dar od papeže 
Jana Pavla II - „ Zlatou růži“. 

Další zastávka byla – Živá voda 
v Modré. Tunel, který se nachází 
3,5 metru pod hladinou a má délku 
8 metrů a šířku 2 metry. K vidění zde 
byly různé druhy ryb, různé rarity, 
třeba kapr Oskar měří 1,5 metru. 
Prošli jsme babiččinu bylinkovou 
zahrádku, v Archeoskanzenu ukázku 
dobového bydlení a hospodaření. 

Nakonec nás čekal zámek v Buch-
lovicích. Je to nádherná stavba, kde 

se zachovalo skoro všechno tak, 
jak žila tehdejší šlechta. U zámku 
v parku jsme navštívili také zahrad-
nictví s nádhernými růžemi, ibišky 
a dalšími druhy rostlin. 

A pak hurá domů. Zájezd byl 
výborně zorganizován paní L. Ha-
vlíkovou a našim dvorním šoférem 
J. Veverkou. Oběma patří vřelý dík!

vstupenek na přehradě jsme se nalo-
dili na parník, který jsme měli sami 
pro sebe. Děti mohly běhat z paluby 
do podpalubí, byl to pro ně bezva 
zážitek. Pluli jsme asi dvě hodiny 
k obci Bítov, kde na nás už čekal 
Jenda a převezl nás autobusem do 
ZOO. Tady jsme se s dětmi svezli 
vláčkem až nahoru, protože cesta 
v ZOO je stále do kopce. Nahoře 

děti našly mimo zvířat i nafukovací 
hrad, skluzavky, houpací lana a další 
atrakce. Viděli jsme i tolik vzpomí-
nané mládě ledního medvěda, které 
se před námi předvádělo, stále se 
potápělo a hrálo se PET fl aškou. Děti 
byly velmi nadšené. Výlet se nám 
moc líbil a teď už přemýšlíme, kam 
se s dětmi vydat příští rok.

CO NOVÉHO V ČEJKOVJANU?

Prázdniny utekly jako voda a opět jsme se poslední srpnový týden spo-
lečně sešli na zámecké zahradě. Děti nám povyprávěly zážitky z dovole-
ných a táborů. Zazpívali jsme si písničky a zopakovali pásmo „Jarmark“ 
(se kterým jsme vystoupili na Bylinkových slavnostech). Pro děti nám 
připravil Hotel Zámek řízkové pohoštění, za které mu tímto děkujeme.

AUTOR: Jitka Křižáková

Opět pravidelné zkoušky jednou 
týdně na Orlovně. Již druhým rokem 
zkoušíme společně s mladší i starší 
skupinkou dětí. V kroužku tančí děti 
od 3 do 11 let a je nás dohromady 
krásných 30 dětí.  Začátkem školního 
roku se připravujeme na vánoční vy-
stoupení. Po jarních prázdninách plá-
nujeme s dětmi víkendové soustředění, 
na které se moc těšíme. Určitě i všem 

maminkám zazpíváme k jejich svátku. 
No a dál, to uvidíme. Rádi přivítáme 
i nové kamarády, a proto „dojdite 
se podívat!“

Chtěli bychom poděkovat OÚ v Čej-
kovicích za fi nanční příspěvky. Pořídili 
jsme si nové hudební vybavení a ušili 
barevné krojové sukýnky. 

Velké díky patří naší vedoucí 
Helence Opluštilové za její nadšení, 
trpělivost a především ochotu při práci 
v našem kroužku. Tímto bychom jí 
rádi popřáli všechno nejlepší ke kula-
tým narozeninám, hodně štěstí, zdraví.

A CO NÁS ČEKÁ?

PŘIJMĚTE POZVÁNÍ

20. - 21.10.

Parlamentní volby - Orlovna 

11. 11. 2017  

Svatomartinská vína, v 11:11 hodin 
na nádvoří Hotelu Zámek

26. 11. 2017

Beseda s poutníkem Ladislavem 
Ziburou, kinosál, v 15 hodin

9. 12. 2017

besídka žáků hudebních kurzů, 
p. uč. Kratochvíla, v 16 hodin v Orlovně

10. 12. 2017

Dětský folklorní soubor Čejkovjan, 
vánoční vystoupení, v 15 hodin 
v Orlovně

16. 12. 2017

Předvánoční koncert Čas radosti ve-
selosti, KD Zemědělská a.s. Čejkovice, 
v 18 hodin

17. 12. 2017

Vánoční trhy s rozsvícením vánočního 
stromu a programem před radnicí, 
celodenní akce, začátek v 9:00 hodin 
– viz plakát
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Také letos si žáci nejvyššího ročníku základní 
školy připomněli výročí úmrtí T. G. Masaryka, 
v roce 2017 o to zajímavější, že v souvislosti 
s 80. výročím této události byla těsně před realizací 
malého školního projektu „T. G. Masaryk“ otevřena 
slavnostně nová expozice v Masarykově domku.

ŽÁCI ZŠ SI PŘIPOMNĚLI 

VÝROČÍ ÚMRTÍ T. G. MASARYKA

AUTOŘI: Mgr. Miroslav Maniš, Mgr. Zdeňka Manišová  
 a kolektiv žáků 9. třídy

Příprava se skládala z rozdělení úkolů do pracovních 
skupin a průběžné kontroly, jak probíhá. Samotná akce 
proběhla 27. 9. 2017. U sochy TGM byla umístěna kytice 
s českou trikolórou a proběhla první část diskuse. 

Po přesunu k Masarykovu domku, kde 4 skupiny pre-
zentovaly své referáty na témata z různých období Masa-

HNUTÍ BRONTOSAURUS 

ČEJKOVICE SLAVÍ 10 LET!

AUTOR: Petr Hájek

Před deseti lety v tuto dobu jsme 
přemýšleli, jak smysluplně využít 
naše nadšení a volný čas. A že jsme ho 
investovali opravdu hodně, rozhodli 
jsme se letošní jubileum pořádně osla-
vit! Rodinnou oslavu jsme nechtěli, 
proto jsme pozvali všechny Čejko-
vjáky, kamarády, příznivce i vzdálené 
příbuzné, aby si to s námi řádně užili. 

Na užívání toho byla spousta: výběr 
deseti nejlepších her za našich deset 
let, mistr České republiky v žong-
lování, výstava fotografi í, otevřená 
klubovna a tři skvělé kapely. 

Paní kuchařky ze školní jídelny nám 
k tomu uvařily výborný guláš a ná-

rykova života, následovala prohlídka a pracovní list, jehož 
vyplněním žáci projekt ukončili. Závěrečným výstupem 
z něj je také tato zpráva v Čejkovickém zpravodaji.

PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR HNUTÍ

BRONTOSAURUS VĚDECKÁ LABORATOŘ
AUTOR: Kristýna Hájková

Letos po roční pauze proběhl 
v čejkovické klubovně Hnutí Bron-
tosaurus příměstský tábor. Stejně 
jako v minulých letech tábor probíhal 
v druhém srpnovém týdnu a zúčast-
nilo se ho patnáct dětí.

Podtitul tábora tentokrát zněl 
Vědecká laboratoř. Prvním den nás 
nečekaně navštívil docent Hrstka 
z Výzkumného ústavu botaniky Aka-
demie Věd ČR. Sice jsme měli na 
celý týden naplánovány jiné aktivity, 
ale i tak jsme se rozhodli zapojit do 
výzkumu svlačce rolního (Convol-
vulus arvensis) pod hlavičkou nej-
prestižnější vědecké instituce u nás. 

Další dny tábora jsme tedy sbírali 
vzorky svlačce, zkoumali je pod mi-
kroskopem a pomocí počítačového 
programu jsme hledali ten správný 
exemplář této rostliny, který se podle 
docenta Hrstky měl nacházet v okolí 
Čejkovic. V tomto exempláři svlačce 
měl být přítomen alkaloid, který po-
máhá neinvazivním způsobem hubit 
škůdce a jeho objevení by znamenalo 
velký krok vpřed ve výzkumu přírod-
ních hnojiv. 

Zatímco kulminovalo vinobraní, čejkovičtí brontosauři oslavili deset let. 

vdavkem deset slavnostních koláčů, 
my jsme se blýskli výročním pivním 
speciálem. Kamarádi ze zahraničí si 
připravili arménské a srbské specia-
lity. Podpořit nás přijela i brněnská 
brontosauří kancelář svým Ekosta-
nem. A paní místostarostka Hřibová 
nám téměř vlastnoručně upekla vý-
borný dort a obdarovala nás tajemným 
poukazem! Zázrakem přijel i náš šafář 
ze severu a ještě stihl bavit publikum. 

My jsme si oslavu užili, dost možná 
to byla naše nejlepší akce vůbec! Ne-
byla by ale nejlepší bez vás, kteří jste 
slavili s námi, a bez vás, kteří jste nás 
podpořili nejen na místě, ale hlavně 
za těch celých deset let! Děkujeme 
a – slavte zas!

Naši práci několikrát zdržely ne-
příjemné okolnosti. Jedna z lokalit, 
kde jsme měli sběr rostliny provést, 
byla přírodně chráněna a nebylo 
možné ji jakkoli narušit. Odjeli jsme 
tedy do Hodonína na krajský úřad, 
kde nám na Odboru životní prostředí 
Mgr. Marek Navrátil vystavil potřeb-
ná povolení (tímto mu zde velmi dě-
kuji). Dalším problémem bylo, když 
se náš počítačový program stal obětí 
hackerského útoku. Naštěstí se nám 
velmi rychle podařilo sehnat schop-

ného IT odborníka, s jehož pomocí 
jsme program odblokovali.

Správný exemplář svlačce rolního 
jsme nakonec, po všech nesnázích, 
nalezli. S velkou slávou jsme ho pře-
dali docentu Hrstkovi. Ten nám na 
oplátku vystavil osvědčení o účasti 
ve výzkumu a ubezpečil nás, že se 
náš objev brzy objeví v odborném 
impaktovaném časopise. Tímto 
docentu Hrstkovi velmi děkujeme 
za možnost účastnit se tak velkého 
výzkumného projektu. 
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ZE SKAUTSKÉ KRONIKY

Během tábora jsme se naučili 
spoustu zajímavých a užitečných 
věcí. Od chování v přírodě, třídění 
odpadu, vázání uzlů, psaní v šifrách, 
až po praní prádla. Samozřejmostí 
bylo i spousta zábavných her a tá-
boráky se zpíváním. Téma tohoto 
roku byli skřeti, takže jsme před 
nimi celých 13 dní tábor chránili, 
a když se objevili, tak jsme se s po-

AUTOR: Kristýna Šárková

Letní Tábor: Letošní letní tábor 
se nám opravdu vydařil, zúčastilo 
se ho přibližně 40 dětí z Čejkovic 
a blízkého okolí. Stejně jako minulý 
rok jsme jeli společně se skautským 
oddílem Jižní Kříž z Mutěnic. 

mocí Bastiana Udatného dokázali 
ubránit. Během našeho pobytu nás 
přijeli navštívit policisté, kteří nám 
přivezli na ukázku některé jejich 
zbraně, pověděli nám zajímavé pří-
hody z dlouholeté praxe u policie. 
Tento rok nechyběli ani páni hasiči, 
přijeli k nám s velkým hasičským 
autem, ukázali nám vše, co se v něm 
nachází. Měli jsme možnost si vy-
zkoušet různé ochrané obleky nebo 
si lehnout do speciálních nosítek. Za 
odměnu, že jsme byli celou přednáš-
ku hodní a měli zajímavé dotazy, pár 
z nás svezli v autě. Byl to opravdu 
zážitek a i po odjezdu milých hasičů 
byly děti nadšeny. 

Do nedaleké vesničky, která 
se jmenuje Velký Újezd, jsme se 
vydali dvakrát, a to do kostela na 
nedělní mše. Také se za námi přijel 
na pár dnů podívat pan farář, který 
si připravil bohoslužby a spoustu 
zajímavých informací, kterými nás 
obohatil. My mu za jeho podporu 
moc děkujeme. 

Také jsme nemohli vynechat 
celodenní výlet, který byl tentokrát 
do Slavonic, kde jsme se vydali na 
Cestu pohádkovým lesem. Prošli 
jsme všechny stanoviště a splnili 
úkoly. Odpoledne jsme strávili 
v Kdousově na koupališti, které si 
užili malí i velcí. 

Některé děti se zúčastnily světlu-
škovského, vlčáckého a skautského 
slibu. Povídali si a zamýšleli se nad 
důležitými tématy. Celý akt proběhl 
večer a byl pro děti velice emotivní 
a zlomový. Nakonec si zazpívaly 
skautskou hymnu a dostaly svůj 
slibový odznak. Také naše skvělé 
vedoucí byly oceněny za svou vý-
bornou práci v oddílech s dětmi, a to 
Březovým lístkem. 

Závěrem bychom chtěli podě-
kovat všem účastníkům tábora, 
rodičům, kteří náš tábor materiálně 
podpořili, společnosti Sonnentor 
a našemu skvělému panu faráři.

Po uplynulých letních prázdninách se opět hlásíme s několika zprá-
vami z našeho oddílu. Přelom července a srpna jsme strávili 13 dnů 
pod stany v Hornici, která se nachází kousek od vesničky Jemnice. 
V součastné době se připravujeme na zahájení nového skautského 
roku, který nám začíná poslední týden v září. Náš oddíl se zúčastnil 
také celorepublikové akce Křížem krážem po železnicích.

KRÁTKÉ ZPRÁVY

Nový skauský rok: Po prázdni-
nové pauze jsme zase zpět, a to v pl-
ném nasazení. V tomto roce máme 
4 družinky z minulého roku a pro 
Váš velký zájem budeme otvírat 
pátou. Družinky budou mít schůzky 
v úterý, ve středu a ve čtvrtek. Na 
všechny naše členy se velice těšíme! 

Křížem Krážem: Každoročně 
se koná celostátní skautská akce 
Křížem Krážem. Jedná se o akci, 
která je vždy v Den železnice, což 
je svátek drah a všeho s tím spoje-
ného. Během této akce mezi sebou 
zápolí týmy skautů z celé republiky, 
ale také z řad veřejnosti, kterým 
je akce otevřena. Smyslem akce 
je s týmem o maximálně 5 lidech 
projet co největší vzdálenost po 
železniční trati. Týmy sbírají za 
kilometry body a také můžou po 
trase plnit na některých vybraných 
stanicích úkoly. Naše oba týmy 
během 12 hodinového cestování 
navštívily města jako Hodonín, 
Uherské hradiště, Olomouc, Par-
dubice, Hradec Králové, Moravská 
Třebová, Brno, Břeclav. Celkově 
naše trasa měřila 508,5 km. Což je 
slušný výkon, vzhledem k tomu, že 
jsme stihli také vyhlídku z nejvyšší 
budovy Olomouce, oslavy vinobra-
ní v Moravské Třebové a spoustu 
zábavy. Adéla „Adél“ Němečková 
odvedla skvělou práci při přípravě 
trasy a koordinaci přestupů, kterých 
nebylo zrovna málo. Letošní ročník 
byl pro náš oddíl první zkušební 
a v příštích letech se zúčastníme ve 
větším počtu s více týmy. 

Více informací o skautingu 
a o našem oddílu naleznete na 
webu: www.ostsk.cz

PODPOŘTE NÁS TAKÉ NA 
FACEBOOKU: 
www.facebook.com/skauticejkovice
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7. ROČNÍK TURNAJE V MALÉ KOPANÉ

AUTOR: Radek Škrobák

Turnaje se celkem zúčastnilo 10 celků, které byly roz-
děleny do 2 kategorií podle věku.

První kategorie byla do 35let a druhá kategorie nad 
35let. Ve skupinách se hrálo každý s každým 1x 10 minut. 
Odehrálo se celkem 21 zápasů, které všechny odpískal 
delegovaný rozhodčí pan Igor Zíma. Ve skupině vítězil 
vždy tým, který získal nejvíce bodů (3b. za vítězství, 1. 
bod za remízu), dále rozhodoval vzájemný zápas, skóre, 
případně penaltový rozstřel.

V sobotu 26. srpna od 9 hodin dopoledne pořádal 
T. J. Sokol Čejkovice mezinárodní turnaj v malé 
kopané. Hrálo se na travnatém hřišti za sokolovnou.

POŘADÍ TÝMŮ DOPADLO NÁSLEDOVNĚ:

Ve skupině do 35 let získal ocenění nejlepšího hráče 
Jiří Fedorco z týmu Sokol Letkov mladší. Pro ocenění 
nejlepšího brankáře si po zásluze přišel Aleš Pazderka, 
který dovedl Sokol Čejkovice A k zisku zlatého poháru.

Ve skupině nad 35 let se stal nejlepším hráčem týmu „ 
Čejkovice zkušení“ Miroslav Švehla. Nejlepším branká-
řem byl vyhlášen Zdeněk Dvořák, hráč týmu „Čejkovice 
zkušení“.

Všem týmům děkujeme za účast a těšíme se za rok na 
dalším ročníku u nás v Čejkovicích.

Velké poděkování patří rozhodčímu panu Igoru Zímovi 
za skvělé zvládnutí celého turnaje.

Také děkujeme všem, kdo se podíleli na přípravě, 
průběhu a úklidu celé akce a hlavně děkujeme všem 
sponzorům za hodnotné dary, díky nim jsme měli ceny 
pro všechny týmy.

kategorie do 35 let:
1.místo - Sokol Čejkovice A  
2.místo – Kátov (Sk) 
3.místo – Sokol Letkov mladší (u Plzně)
4.místo – Svatobořice-Mistřín 
5.místo – Šardice                                                   
6.místo – Sokol Čejkovice B
kategorie nad 35 let:
1.místo – Roma Hodonín
2.místo – Sokol Letkov starší
3.místo – Čejkovice zkušení
4.místo – Bauma Hovorany

Než byl roku 1944 postaveno sousoší 
„Pieta“ stál zde dřevěný kříž. Tento 
dřevěný kříž si umínil postavit (na 
tomto místě Matouš Kmenta, bydlel 
v domě č. 69) z vděčnosti Pánu Bohu 
za ochránění celé jeho rodiny v čase 
cholery. Předčasná smrt tomu zabránila. 
Podle jeho poslední vůle, úmysl usku-
tečnila jejich dcera Rozálie, provdaná 
Pazderková, č. 240 v roce 1909.

SOUSOŠÍ 

„PIETA“

AUTOR: K. Hlinecký, M. Ritterová

Na tomto pomníku „Pieta“ na desce 
v podstavci je vyryt nápis: „Pochválen 
buď Ježíš Kristus – Matko sedmibo-
lestná, oroduj za nás.“

Již několik předešlých let žádala 
obec o dotaci na opravu sousoší „Pie-
ta“, které bylo ve velmi špatném stavu 
a pomalu se rozpadalo.  V roce 2017 se 
tento úmysl podařilo uskutečnit a dnes 
opravené sousoší zdobí obec na stále 
stejném místě, to je na ulici Wurmově 
u prodejny Papírnictví. 

Cena za restaurování sousoší ve výši 
60 863 Kč byla uhrazena obcí, padesát 
procent nákladů pokryla dotace Jiho-
moravského kraje v programu opravy 
drobných sakrálních památek.

Práce na restaurování sousoší prove-
dl restaurátor Josef Krososka.

Šedá myška na poli,
radostí se veselí.

Přiběhla k ní druhá myš,
proč se myško veselíš?

Radost mám velikou,
nejsem kocouří potravou.

Kocour mě honil po poli,
schovala jsem se mu v obilí.

MYŠKA
AUTOR: Hana Zemánková

Poděkování směřuje ke všem, kdo 
se v dubnu letošního roku zasloužili 
o uspořádání dalšího Sletu čaroděj-
nic. Tato již tradiční akce se setkala 
i letos s pěknou účastní všech, kdo se 
chtějí sejít, pobavit, zasmát, a proto 
je potřeba poděkovat těm, kdo věnují 
svůj volný čas přípravě akce pro 
všechny. Největší odměnou je sice 
dobrá nálada a pěkná účast, ale snad 
i pozdní poděkování potěší.

POZDĚ,

ALE PŘECE!

Dopřej mé vinici slunko, Pane,
a také dobrou vláhu. 

Ochraň ji od chorob a škůdců,
ať hrozen má cukr i váhu. 

Dej hroznům také vůni, Pane,
chuť ať mají kořennou.

Víno ať má barvu zlatou,
na aroma bohatou.

Rubínové barvy červenému přej,
ať konzument nereptá.

Za své zlatky musí dostat
nejlepší, co vinař má.

Dej vinaři humor, Pane,
radost z vína, požitek.
Ať na vinici nezanevře

a vždy mu chutná přípitek.

To ke Tvé chvále Pane, 
k chvále Tvojí pravice,

že kromě celé zeměkoule
stvořil jsi i vinice.

VINAŘOVA

MEDITACE
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• Obec Čejkovice žádá občany o úhradu stočného za rok 
2017 placeného v hotovosti na pokladně na radnici. Stočné 
je třeba uhradit co nejdříve, nejpozději do 30. 11. 2017.

• STOČNÉ – OZNAMOVACÍ POVINNOST: 
Povinnost platit obci stočné (provozovateli ČOV) má ka-
ždý obyvatel obce, bez ohledu na to, kde má trvalý pobyt, 
protože odpadní vody produkuje v Čejkovicích.
Povinností každého majitele nemovitosti je ohlásit ja-
koukoliv změnu v počtu osob, které v nemovitosti bydlí 
nebo provozují podnikatelskou činnost. (narození, úmrtí, 
přistěhování, odstěhování)
Uvedené změny hlaste na Obecním úřadě v Čejkovicích.

• Revize v obecní knihovně se blíží! Všechny, kdo na 
knihovnu v průběhu roku zapomněli, prosíme o vrácení 
knih. Netýká se to pravidelných čtenářů. Nové knihy si 
můžete běžně půjčovat. 

• Žňa našich předků se vydařily, a že to byla pěkná akce, 
o tom se můžete přesvědčit v archivu České televize v po-
řadu Folklorika ze dne 23. července. Muži a ženy z čej-
kovického Révokazu a Levandule, kromě jiného, zpívají 
a hrají si na předky. A protože kdo si hraje, nezlobí, je na 
ně pěkné podívání. 

• Krojované hody předcházela tropická vedra. Čejkovická 
chasa a početní hodaři s obavami sledovali předpověď 
počasí, ale mírné ochlazení většinou přivítali.

• Hora byla letos opět úspěšně zaražená, ale mraky slibující 
dlouho očekávanou vláhu odradily některé návštěvníky. Ti, 
kteří se zúčastnili, tak jako vždy nelitovali.

• Bohužel Bylinkovým slavnostem 3. září počasí příliš nepřálo.

• Celé léto jsme si přáli alespoň občas trochu vydatného 
deště. Déšť přišel v neděli 17. 9., na kterou byl připraven 
pěkný program k výročí úmrtí T. G. Masaryka a otevřena 
obnovená expozice v Masarykově domku. Snad všechna 
poděkování zazněla na jiných místech zpravodaje. Zbývá 
poděkovat dárcům, kteří darovali pár starých židlí a spo-
lečnosti TON a.s. Bystřice pod Hostýnem, která mile pře-
kvapila svojí reakcí na výzvu „Židle pro Masaryka“ a místo 
jedné „thonetky“ darovala do domku různých „thonetek“ 
šest. Kromě toho byla vstupní část domku vybavena novým 
nábytkem. Nezbývá než si přát, aby se v roce 100. výročí 
naší státnosti staly Čejkovice a Masarykův domek častým 
cílem návštěvníků obce.

Z ČEJKOVIC NĚKOLIKA VĚTAMI
AUTOR: Marie Ritterová

František Eliáš Raska 597

Lucie Hajduchová Malý Újezd 997

Tobiáš Michna Bílovická 491

Emily Možnarová Krátiny 618

Eliška Plundráková Cigánov 794

Táňa Šašvatová Okružní 892

Václav Zahrádka Bednářská 194

Albert Bařina Okružní 918

Jakub Michna Městečko 135

Tereza Lihanová Cigánov 409

1. 7. 2017 Marek Mališka – Eva Drábková

1. 7. 2017 Milan  Kučera – Ladislava Konečná

15. 7. 2017 Stanislav Škrobák – Michaela  Pavková

2. 9. 2017 Aleš  Pala – Jiřina Trávníčková

9. 9. 2017 Jaroslav  Mikulica – Eliška  Cvanová

9. 9. 2017 Roman  Pavka – Tereza  Školudová

9. 9. 2017 Jaroslav  Novák – Veronika  Stávková

23. 9. 2017 Jakub Konečný – Magdalena  Konopová

Otto Ilčík Templářská  329 (roč. 1920)

Miroslav Hubáček Újezd 672 (roč. 1924)

Václav Michna Krátiny 281 (roč. 1989)

Božena Novotná Příční 83 (roč. 1929)

NAROZENÍ

ÚMRTÍ

SŇATKY

„V září 2017 oslavili své 90. narozeniny 
paní Marie Sýkorová, Masarykova 91
a pan Josef Šťavík, U Kapličky 539. 

S blahopřáním je navštívil pan starosta 
Pavel Novotný.
 
Oběma jubilantům přejeme hodně zdraví 
a spokojenosti do dalších let.“

BLAHOPŘÁNÍ
SPOLEČENSKÁ 

KRONIKA
AUTOR: Marie Gavendová - matrikářka
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ODKLÁDEJTE
vysloužilé elektrospotřebiče
na místa zpětného odběru!

Víte, že díky recyklaci elektroodpadu se do 
přírody nedostává velké množství nebezpečných 
látek, zejména freonů?
Víte, že spotřebiče nejčastěji obsahují kovy, 
plasty a jiné materiály (sklo či beton), které se díky 
recyklaci dají znovu využít?

www.elektrowin.cz

?

• ZDARMA je můžete kdykoli 

odevzdat u prodejce

- aniž byste si museli pořídit nový 

- nebo při koupi nového spotřebiče 

• Odevzdejte je na sběrný dvůr

• Využijte mobilních sběrných míst 

– informujte se na obecních 

úřadech

• Další možnosti pro odevzdání

naleznete na www.elektrowin.cz

V letošním roce byla pro Obec Čej-
kovice úspěšně vyhodnocena žádost 
o dotaci na revitalizaci ploch sídelní 
zeleně v obci. Jedná se o lokalitu 
v parku u Mateřské školy, na ulici Úzké, 
území na ulici Okružní, naproti domu 
pana Jaroslava Nováka, vedle domu 
paní Radochové a park u presu naproti 
kostela. Zpracovatelem projektové 
dokumentace této akce je Ateliér Krej-
čiříkovi, Valtice. V rámci zpracování 
projektové dokumentace byla odborný-
mi pracovníky provedena inventarizace 
stávajících porostů a byl vypracován 
návrh následného odborného zásahu. 
Výběr každého stromu, určeného ke 
kácení, byl velmi pečlivě posuzován 
a hodnocen. Byly vybrány dřeviny 

OBNOVA VEŘEJNÉ ZELENĚ
AUTOR: Anežka Hřibová v dobré kondici, s dlouhodobou per-

spektivou další existence, které budou 
ponechány. Tyto stromy budou do bu-
doucna tvořit základ vegetační složky. 
K nim bude doplněna nová výsadba, 
tak aby byla zajištěna dlouhodobá 
stabilita vegetace v řešeném území. 
Realizací celého projektu lze očekávat 
významný přínos pro zastavěné území, 
ve smyslu posílení ekologické stability 
území a zvýšení biodiverzity. Dotace je 
poskytnuta Státním fondem životního 
prostředí. Dodavatelem celého díla byla 
na základě výběrového řízení vybrána 
fi rma STROMMY COMPANY, s.r.o., 
793 31 Andělská Hora. Celé dílo bude 
zrealizováno ve lhůtě do 30. 11. 2018.

pátek 20. října 2017     od 14.00 hod. do 22.00 hod.

sobota 21. října 2017     od 08.00 hod. do 14.00 hod.

VOLBY DO POSLANECKÉ SNĚMOVNY PARLAMENTU ČR

Volební místnost bude v Čejkovicích v sále Orlovny, Templářská 541.
Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svou totožnost a státní občanství ČR platným občanským průkazem 
nebo cestovním pasem. 
Voliči, který nebude moci volit ve volebním okrsku, v jehož stálém seznamu 
je zapsán, může požádat o vydání voličského průkazu Obecní úřad Čejkovice nejpozději v pátek 13. října 2017 /poštou/ 
nebo do středy 18. října 2017 osobně na OÚ Čejkovice.
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Dotace 2017 získané k 30. září 2017 

Poskytovatel název akce částka 
 

 
 

 
Dětské hřiště 
Malý Újezd 

 
400 000 Kč 

 

 
 

Obnova sousoší 
Pieta 

34 000 Kč 

 

 

Obecní knihovna 
Čejkovice – 
vybavení 
dětského 
oddělení 

 
 
50 000 Kč 

 

 
 

Věcné prostředky 
požární ochrany 
pro SDH 
Čejkovice 

 
 
151 000 Kč 

 

 

Čejkovice 
s vinařskou tradicí 
– propagace 
vinařství a 
vinohradnictví 

 
 
36 000 Kč 

 

 

Vinné trhy 2017 50 000 Kč 

 

 
 

T.G. Masaryk a 
Čejkovice 

50 000 Kč 

Do malé sběrné nádoby patří
kompaktní úsporné zářivky, výbojky, 
lineární (trubicové) zářivky do 40 cm, 

světelné zdroje s LED diodami. 

kolektivní systém pro zpětný odběr osvětlovacích zařízení

m
yslím

eekologicky

Svítím vám dlouho. Svítím vám dlouho. 
Až dosloužím, patřím Až dosloužím, patřím 

do sběrné nádoby.do sběrné nádoby.

Odevzdejte Odevzdejte nefunkční zářivku nefunkční zářivku ZDARMAZDARMA  
do sběrné nádoby EKOLAMP do sběrné nádoby EKOLAMP 

ve sběrných dvorech, úřadech a obchodech.ve sběrných dvorech, úřadech a obchodech. EKOLAMP s.r.o., infolinka: 810 888 100
www.ekolamp.cz

DOTACE PRO SPOLKY, SDRUŽENÍ 

A POŘADATELE AKCÍ 

Obecní úřad Čejkovice upozorňuje spolky, sdružení, kluby 

a pořadatele akcí v roce 2018,

aby podali do konce října 2017 své žádosti o dotace z roz-

počtu obce na rok 2018. 

Důrazně upozorňujeme žadatele o vyplnění konkrétního 

účelu, na který budou požadovat 

fi nanční prostředky z rozpočtu obce.

Pozdějším žádostem nebude vyhověno.

Zároveň je žádá o předložení vyúčtování spolu s doklady 

za rok 2017 dle smluv do 30.11.2017. 

Formuláře jsou ke stažení na webových stránkách obce na 

adrese: http://www.cejkovice.cz/obecni-urad/formulare/

DOTACE ZÍSKANÉ K 30. ZÁŘÍ 2017
INZERCE – NEMOVITOSTI

Hledám ke koupi rodinný dům 

v této lokalitě. 
Se zahrádkou, opravy nevadí. 
Finance zajištěny.
Volat nebo SMS na tel: 604 641 463

Sháním ke koupi byt 

v Čejkovicích nebo v Hodoníně.

Za nabídku děkuji.

Kontakt na tel: 739 823 546
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� snížení nákladů za energie 

� řešení problémových smluv 

� osobní kontakt v kamenné kanceláři 

� veškerou administrativu vyřídíme za Vás 

� zajistíme přepis energií na jinou osobu 
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